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 Protokół  posiedzenia Komisji Zdrowia, Polityki 
Społecznej i Rynku Pracy  

 
Nr  13 /2007  w dniu 22 czerwca 2007r. 

 
 
Posiedzenie rozpoczęto o godz. 16:05 zakończono o godz. 18.00 
 
  

Lp. Imię i nazwisko Podpis 

1. Irena Wojewódzka - Kucz 
- Przewodnicząca Komisji 

 
Obecna 

 2. 
  

Tomasz Bociański     
- Wiceprzewodniczący   Komisji 

 
Nieobecny 

 3. 
  

Sławomir Maciaszek    
          - Sekretarz Komisji Obecny 

4. 
 Michał Piechocki  Obecny 

5. Krzysztof Migasiewicz  Nieobecny 

6. Tomasz Kranc Obecny 

7. Wojciech Ćwik Obecny 

8. Marceli Marzyński Nieobecny 
 

Nieobecni członkowie Komisji: 
1. Tomasz Bociański  
2. Krzysztof Migasiewicz 
3. Marceli Marzyński 

 
Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 
 

1. Radosław Kubisz  /Kierownik Wydziału Europejskiego i Rozwoju/, 

2. Jarosław Małecki /Zastępca Dyrektora ZOZ Wągrowiec/,                                           

3. Stanisław Przybylski /Główny księgowy ZOZ Wągrowiec/, 

4. Danuta Królczyk /Skarbnik Powiatu/.  

 
1.     PORZĄDEK POSIEDZENIA KOMISJI: 

1. Otwarcie posiedzenia, stwierdzenie quorum. 

2. Omówienie materiałów na sesję. 

3. Zakończenie posiedzenia Komisji. 

2.  OCENA SPOSOBU ZAŁATWIENIA WNIESIONYCH PRZEZ   
       KOMISJĘ ZAPYTAŃ, OPINII, STANOWISK I WNIOSKÓW. 
Nie odnotowano.  
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3. SPRAWOZDANIE Z PRZEBIEGU DYSKUSJI  
 
1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie quorum 
 
Posiedzenie rozpoczęło się o godz. 16.00. Posiedzeniu Komisji przewodniczyła Irena Wojewódzka-
Kucz, a protokołował Sławomir Maciaszek. Podczas posiedzenia obecnych było 5 członków Komisji 
Zdrowia oraz 4 gości. Lista obecności stanowi załącznik  do protokołu /załącznik nr 1/.  
 

2. Omówienie materiałów na sesję 
a) uchwała w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego za rok 2006 Zespołu 

Opieki Zdrowotnej w Wągrowcu – zaopiniowana pozytywnie 
Temat omówił: Jarosław Małecki /Zastępca Dyrektora ZOZ Wągrowiec/ oraz Stanisław Przybylski /Główny 
księgowy ZOZ Wągrowiec/, 

 
Główny księgowy ZOZ-u Stanisław Przybylski przedstawił treść uchwały, z której wynika                
że ZOZ  za 2006 wykazał stratę w wysokości 723.335,36zł. Poinformował zgromadzonych, 
że z badania bilansu przez biegłego rewidenta wynika, iż wystąpiły nieprawidłowości przy 
księgowaniu prowizji bankowych od konta Zakładowego Funduszu Świadczeń Socjalnych 
(480,00zł) oraz w płatnościach przy naliczaniu odsetek od składek ZUS (140.001,13zł). 
Zestawienie korekt księgowych stanowi załącznik nr 2 do protokołu. Zobowiązania wobec  
ZUS-u płacone są z opóźnieniem. Podpisana została umowa z Zakładem Ubezpieczeń 
Zdrowotnych o odroczenie płatności odsetek do momentu dojścia zakładu do płynności 
finansowej. Natomiast zaległość główna wobec ZUS-u rozłożona jest na raty (25.000,00 - 
miesięczna rata), które spłacane będą do połowy 2008 roku. Stanisław Przybylski stwierdził, 
że obecne przychody nie starczają na bieżącą działalność, ale należy nadmienić że po 5 
miesiącach 2007 roku zaległość ZOZ-u nie wzrosła. T.Kranc potwierdził ten fakt – strata 
zmniejszyła się. Przewodnicząca komisji spytała o podjęte działania dzięki którym strata się 
nie powiększyła. S. Przybylski powiedział, że zostały ograniczone wszelkie zakupy i koszty 
pracy (dostosowanie liczby pracowników do obłożenia pacjentami na poszczególnych 
oddziałach i redukcja nadgodzin). Wicestarosta T. Kranc dodał, że zwiększyło się wykonanie 
kontraktu z NFZ z 93% (po 4 miesiącach) do 95% (po 5 miesiącach). I.Wojewódzka-Kucz 
zauważyła, że wokół szpitala panuje pewnego rodzaju psychoza, jednak szpital powiatowy  
jest dla mieszkańców potrzebny i dobrze, że niezbędne zmiany zostały już zapoczątkowane. 
Zadowalająca jest informacja, że strata się nieco zmniejszyła i że zastępca dyrektora 
podejmuje działania zmierzające do dalszego zmniejszania długu. Jednak niepokojąca jest 
zaległość w płatnościach składek do ZUS-u. Przewodnicząca spytała o przebieg rozmów 
dotyczących zmian organizacyjnych w szpitalu. Jarosław Małecki zastępca dyrektora ZOZ-u 
powiedział, że takich rozmów jest mnóstwo, a problemów dużo. Akty prawne narzucają 
coraz to nowe wymogi, do których szpital musi się dostosowywać. To nachodzi na złą 
sytuację finansową szpitala i sytuacja staje się jeszcze  bardziej  trudna. Według 
J.Małeckiego problemy finansowe pogłębiły się po inwestycjach szpitala (termomodernizacja 
i remonty). Optymistycznie nastawiony jest główny księgowy S.Przybylski, który stwierdza, 
że sytuacja jest zła, ale nie bez wyjścia. Uważa, że należy działać krok po kroku. Dzięki 
wspólnemu działaniu Starosty, Rady Powiatu i Dyrektora ZOZ-u damy radę wyprowadzić 
szpital z kłopotów – twierdzi S.Przybylski. 
Starosta M.Piechocki uważa jednak, że zła sytuacja finansowa ZOZ-u nie wynika z działań 
inwestycyjnych, lecz ze świadczenia usług. To właśnie one doprowadziły finanse szpitala do 
takiej złej sytuacji. Starosta powiedział, że jest już przygotowany program ratowania 
finansów szpitala i aby wyjść z kryzysu trzeba wprowadzić w życie działania w nim zawarte.  
Po 7-8 latach od wyjścia z poprzedniego kryzysu w jakim był szpital czas zatoczył koło i 
znajdujemy się w tym samym miejscu co wówczas. Starosta uważa, że należy pogodzić 
medycynę z ekonomią, bo w innym przypadku może to doprowadzić do katastrofy. Powiaty, 
w których szpitale pobankrutowały zostały z długami które spłacają kosztem innych 
koniecznych zadań. Starosta spotyka się z wierzycielami szpitala. Sytuacja jest ciężka -  
ZOZ nie płaci terminowo podatku od płac (2 miesięczne opóźnienie) oraz ZUS-u (1 
miesięczne opóźnienie), a ponad 1 milion złotych zaległości się ciągnie przy rosnących 
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stratach bieżących. Utrzymanie takiego negatywnego trendu finansów zagraża istnieniu 
szpitala. W najbliższym czasie odbędzie się kolejne spotkanie z dyrektorami ZOZ-u.  
Sławomir Maciaszek zapytał o plan działań na najbliższą przyszłość – jakie kroki zostaną 
podjęte. Główny księgowy powiedział, że do kolejnych pilnych działań do realizacji należą: 
jak najpełniejsza realizacja kontraktu z NFZ, kolejna redukcja kosztów personelu 
(wprowadzanie korzystniejszych umów kontraktowych), dostosowywanie czasu pracy i ilości 
pracowników do potrzeb poszczególnych oddziałów, zmniejszanie nadgodzin, zmniejszanie 
wydatków na zakupy. Dodał, że szpital jest dużym zakładem o licznej kadrze, którą 
kierowanie nie jest łatwe. Bieżące problemy wągrowieckiej placówki zbiegły się ze złą 
sytuacja ogólnopolskiej służby zdrowia (strajki i protesty lekarzy i pielęgniarek) dlatego 
należy postępować w sposób łagodny.  S.Maciaszek następnie zapytał o wykonywanie 
zaleceń pokontrolnych. S.Przybylski powiedział, że zalecenia są wprowadzane w życie 
sukcesywnie.  
O godzinie 16.50 obrady opuszczają przedstawiciele ZOZ Wągrowiec - S.Przybylski                      
i J.Małecki.  

 
b) Informacja o stanie przygotowań wniosków na projekty pozyskania środków z UE 

Temat omówił: Radosław Kubisz  /Kierownik Wydziału Europejskiego i Rozwoju/ 
Kierownik Wydziału omówił potencjalne źródła, z których powiat Wągrowiecki mógłby 
pozyskać środki finansowe na swe działania /m.in.: Wielkopolski Regionalny Program 
Operacyjny, Program Operacyjny Kapitał Ludzki/. Zespół starostwa, który będzie starał się 
pozyskiwać pieniądze unijne na realizację projektów docelowo będzie zawierał 7 osób. 
Przygotowano do tej pory 33 propozycje działań – projektów infrastrukturalnych 
priorytetowych dla powiatu, na realizację których można by pozyskać środki finansowe. 
Projekty miękkie w ramach PO Kapitał Ludzki są związane sferą rynku pracy, integracji 
społecznej, zdrowia, edukacji oraz adaptacyjności gospodarki. Najwięcej możliwości                      
w realizacji tego typu  projektów będzie miał Powiatowy Urząd Pracy. W ramach WRPO 
będzie realizowane działanie o charakterze regionalnym remont linii kolejowej Poznań 
Wschód – Gołańcz.  
Radosław Kubisz opuszcza  obrady o godz. 17.20. 

 
c) Uchwała Rady Powiatu Wągrowieckiego w sprawie zmiany uchwały NR V/39/2007 Rady 

Powiatu Wągrowieckiego z dnia 31 stycznia 2007 roku w sprawie uchwalenia budżetu 
Powiatu Wągrowieckiego na 2007 rok – zaopiniowana pozytywnie  
Temat omówiła: Danuta Królczyk /Skarbnik Powiatu/ 
Zmiany budżetu oraz autopoprawka przedstawiona przez Skarbnika dotyczyła: 
ü uregulowania odszkodowań za przejęte przez Skarb Pastwa nieruchomości zajęte 

na  drogi publiczne, 
ü remontu nawierzchni przy budynku komunikacji oraz remont balkonu w siedzibie  

Starostwa Powiatowego, 
ü wypłacenia wynagrodzeń, odpraw i nagród jubileuszowych dla nauczycieli z rezerwy 

oświatowej, 
ü wypłacenia odpraw dla funkcjonariuszy Komendy Powiatowej Państwowej Straży 

Pożarnej,   
ü rozdysponowania dochodów bursy szkolnej, 
ü remontu posadzek w I Liceum Ogólnokształcącym w Wągrowcu. 

 
 

d) Uchwała w sprawie zaciągnięcia zobowiązania wekslowego na zabezpieczenie spłaty 
kredytu udzielonego przez Bank Gospodarstwa Krajowego – zaopiniowana pozytywnie 
Temat omówiła: Danuta Królczyk /Skarbnik Powiatu/ 
Wymaganiem banku do zabezpieczenia kredytu do kwoty 4.897.564zł na zadania 
inwestycyjne (adaptacja budynku bursy – przystosowanie na Dom Dziecka i SOSW, budowa 
chodników przy drogach powiatowych, przebudowa drogi w Wapnie, ulicy składowej w 
Gołańczy oraz ulicy Średniej w Wągrowcu) jest weksel in blanko.  
Danuta Królczyk  opuszcza  obrady o godz. 17.35. 
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e) Uchwała w sprawie określenia zasad udzielania dotacji na prace konserwatorskie, 
restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków, 
położonym na obszarze Powiatu Wągrowieckiego i będącym własnością podmiotów                   
nie zaliczanych do sektora finansów publicznych 
Temat omówił: Michał Piechocki /Starosta Powiatu Wągrowieckiego/ 
Starosta przedstawił zakres prac na realizację  których można się ubiegać o dofinansowanie 
Powiatu.  Według członków komisji nie stać Powiatu na finansowanie  wszystkich zawartych 
w uchwale kategorii prac. Najlepszym rozwiązaniem  byłoby  ograniczenie liczby zapisanych 
w uchwale kategorii wydatków.   

 
 
3. Zakończenie posiedzenia Komisji  
Przed zakończeniem posiedzenia komisji Starosta poinformował o ogłoszeniu konkursów na 
stanowiska dyrektorów szkół. Konkursy dotyczą tylko dyrektorów kończących kadencję.  
Posiedzenie zakończyło się o godzinie 18.00.   
 
5. ZAPYTANIA, OPINIE, STANOWISKA I WNIOSKI 
 
5.1 Zapytania 
Zapytania odnotowano w Sprawozdaniu z przebiegu dyskusji.  
 
5.2 Opinie 
Nie odnotowano. 

 
5.3 Stanowiska 
Komisja Zdrowia, Polityki Społecznej i Rynku Pracy przyjęła stanowisko, że w uchwale 
dotyczącej określenia zasad udzielania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie 
oraz roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków położonych na 
obszarze Powiatu Wągrowieckiego należy o graniczyć liczbę kategorii prac, na które możliwe 
jest otrzymanie dotacji, zgodnie z możliwościami finansowymi powiatu.  
       
5.4  Wnioski 
Komisja Zdrowia, Polityki Społecznej i Rynku Pracy wnosi do Zarządu Powiatu o wskazanie 
w uchwale dotyczącej zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego źródła pokrycia 
strat oraz wykonawcy uchwały. 
 

 

 
            Protokołował:                              Przewodnicząca Komisji : 

 

 

__________________________    ____________________________ 

     /Sławomir Maciaszek/                                                                      / Irena Wojewódzka -Kucz/  

 


